
Zápis
z 8. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT dne

5. 5. 2022

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:45
Přítomní: dle hlasovací  listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 7. řádného zasedání, plnění usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Schvalování směrnice Pravidla mimořádného přijímacího řízení
5. Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2022/2023
6. Schvalování složení Disciplinární komise
7. Předložení doplnění Vědecké rady FSI
8. Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2022
9. Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2021
10. Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové

a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2022
11. Projednávání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních

programech za ZS 2021/2022
12. Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI
13. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal pana děkana doc. Hlinku, proděkany prof. Křupku, doc. Katolického,
Ing. Bednáře a doc. Mášu a tajemníka Ing. Tesaře.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík, Ing. Eryganov, Ing. Cabalka.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátory Ing. Pavla Ramíka, Ing. Ivana Eryganova a Ing. Matouše
Cabalku.
Hlasování č. 1: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 2
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu ze 7. řádného zasedání, plnění
usnesení

Oproti rozeslanému programu navrhl doc. Návrat dvě změny: prohození bodů 5 a 6 a stažení
bodu schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení, neboť nemá věcnou náplň.
Usnesení: AS FSI schvaluje upravený program 8. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis ze 7. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 2

Plnění usnesení: Disciplinární řád, schválený na minulém zasedání, byl odeslán AS VUT.
Prof. Štětina uvedl, že Legislativní komise AS VUT zatím Disciplinární řád neprojednávala.

ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Na FSI v souvislosti s novým děkanem proběhla výběrová řízení na ředitele ústavů, ze

kterých vzešli ředitelé pro období od 1. 5. 2022. Tito ředitelé se k začátku května ujali vedení
svých ústavů - v této činnosti jim pan děkan popřál mnoho úspěchů.
V souvislosti s faktem, že někteří ředitelé s koncem dubna skončili v této pozici, rozhodl se
děkan, že udělí stříbrnou pamětní medaili prof. Raudenskému a prof. Šlapalovi. Jejich
dlouholetého působení v pozici ředitelů si doc. Hlinka velmi váží a oceňuje, jakým způsobem
se podíleli na spoluutváření současné podoby jejich ústavů i celé FSI.
S tímto tématem souvisí reakce na dotaz senátora Ramíka z minulého zasedání AS FSI. Platí
reakce z minulého zasedání - k výsledkům výběrových řízení byly sděleny všechny informace,
které bylo nutné sdělit. Všichni ředitelé mají plný mandát k řízení všech ústavů FSI (pro který
budou mít podporu vedení).
Nad rámec těchto informací chce děkan poskytnout senátorům některé informace důležité pro
rozhodování o délce jmenování - a to zejména u ředitelů, kteří se ujímají řízení ústavů
nově/poprvé. V tomto případě se děkan, po zvážení zodpovědnosti, kterou tímto krokem vůči
fakultě činí, rozhodl pro jmenování na kratší období tak, aby konec tohoto období byl ještě v
rámci jeho mandátu a byl tedy schopen ovlivnit situaci tam, kde by to případně bylo třeba.
Nicméně potřebu takového postupu s ohledem na vybrané osoby ředitelů doc. Hlinka
nepředpokládá.

- Rektorát intenzivně řeší postavení studentů z Ruské federace a Běloruska. Rektor bude
jednat se zástupci MV ČR. Metodiky, které v mezidobí vznikly, nejsou zatím zcela jasné,
pravděpodobně dojde k omezení studia v některých oblastech vzdělávání pro státní
příslušníky těchto zemí.

- AS VUT předpokládá schválení rozpočtu na rok 2022 na zasedání dne 24. 5. 2022.
- Byla podepsaná kolektivní smlouva (od 1. 7. zaveden stravenkový paušál).
- Byl nasazen systém Theses pro kontrolu plagiátů, který by měl fungovat již od státních

zkoušek tohoto akademického roku. Centrálně není stanovena, od jakého % se jedná o
plagiát, posouzení je na vedoucím práce.

- Rektor se za VUT rozhodl do RVVI nominovat prorektora Weitera.

Tajemník:
- Byly otevřeny nabídky na nábytek do A3, podpis smlouvy se očekává do 2 týdnů.
- MŠMT nepovolilo vyhlásit zakázku na rekonstrukci A2, vzhledem k požadavku navýšení ceny

je dle ministerstva potřeba zaregistrovat zakázku jako novou akci. Pravděpodobně bude
možné dodržet termín zahájení 1. 10. 2022, k vystěhování budovy dojde až v okamžiku
potvrzení termínu.
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Na dotaz ohledně systému Theses odpověděl proděkan Bednář, že bude zavedena starší verze,
protože s ní pracuje aplikace odevzdej.cz a studenti tedy budou mít stejnou kontrolu jako vyučující.
Na dotaz ohledně zaměstnanců se státní příslušností RU nebo BY odpověděl pan děkan, že
informace z ministerstva se zatím týkají pouze studentů. Doc. Katolický uvedl, že sankce ale jasně
hovoří o zákazu transferu znalostí, které by bylo možné zneužít, ve stávajících metodikách figuruje
kromě výuky i výzkum.

Prof. Štětina:
- EK AS VUT řešila dílčí záležitosti, probíhá proces schvalování Výroční zprávy o hospodaření

VUT, byla předložena Výroční zpráva o činnosti VUT.
- V souvislosti s kolektivní smlouvou se objevily informace, že vedení VUT uvažuje výhledově o

zrušení progrese sociálního fondu.
- Proběhla Rada pro vnitřní hodnocení.

RNDr. Popela:
- EK AS VUT bude jednat o  rozpočtu VUT, jeho schválení se očekává 24. 5.
- RVŠ: informace byly zaslány mailem.

ad 4) Schvalování směrnice Pravidla mimořádného přijímacího řízení

Proděkan Bednář uvedl, že směrnice byla projednána se studijní i legislativní komisí, připomínky
byly formální charakteru a byly do směrnice zapracovány, k zásadním změnám nedošlo.
SK doporučuje dokument ke schválení.
LK doporučuje směrnici ke schválení.

Usnesení: AS FSI schvaluje směrnici Pravidla mimořádného přijímacího řízení a podmínky pro
přijetí ke studiu v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech vyučovaných
v českém jazyce a v bakalářských a navazujících magisterských studijních programech
vyučovaných v anglickém jazyce pro akademický rok 2022/2023 ve znění ze dne 3. 5. 2022.
Hlasování č. 4: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 3

ad 5) Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2022/2023

Proděkan Bednář informoval, že na doporučení studijní komise došlo ke změně termínu pro
odevzdání závěrečných prací z 19. 5. na 26. 5., dále byl vypuštěn údaj o zkouškovém období pro
zahraniční studenty (bude stejné jako pro ostatní studenty), dále došlo k drobným úpravám
formulací v poznámkách pro kombinované studium.
SK dokument projednala a nemá námitek.

Usnesení: AS FSI projednal Časový plán akademického roku 2022/2023 ve znění ze dne 3. 5.
2022 a nemá námitek.
Hlasování č. 5: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 1

ad 6) Schvalování složení Disciplinární komise

Návrh složení DK předložil pan děkan na minulém zasedání, nominováni jsou proděkani pro každý
stupeň studia, do studentské části komise nominovala zástupce SKAS také z každého stupně
studia.
Volba proběhne tajným hlasováním. Senátorům byly vydány hlasovací lístky a byli seznámeni se
způsobem jejich úpravy.
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Ing. Ramík informoval, že bylo vydáno celkem 30 hlasovacích lístků, odevzdáno bylo 29
hlasovacích lístků, všichni navržení členové Disciplinární komise byli schváleni. Výsledky hlasování
jsou uvedeny v příloze tohoto zápisu.

ad 7) Předložení doplnění Vědecké rady FSI

Návrh na doplnění VR souvisí s výběrovým řízením na ředitele ústavu, donominován je
doc. Vašík. Návrh nyní obsahuje 37 členů, 24 interních a 13 externích. Na senátním disku je k
dispozici CV doc. Vašíka.
Návrhem na rozšíření VR se bude zabývat VaV komise.

ad 8) Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2022

Pan tajemník uvedl, že rozpočet fakulty počítá s růstem normativních příjmů o 5,3 %. Rozpočet
zohledňuje vysokou inflaci, dochází k výpadku dotačního financování, pro sestavení rozpočtu bylo
nutné využít fakultní fondy, rezervy však má fakulta dostatečné.
Ohledně neinvestičních nákladů počítá rozpočet s růstem cen vstupů, dojde k navýšení mezd
ústavů o 10 % a navýšení motivačního fondu o 10 %. Nadále bude podporován rozvoj
infrastruktury pro distanční výuku. Další významné náklady souvisí s rekonstrukcemi areálu.
Tajemník dále představil akce fakultního významu.

FK bude jednat 12. 5. a 19. 5.
Doc. Záděra požádal o doplnění akcí o výměnu světel v C1.

ad 9) Předložení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2021

Předložený návrh dokumentu je k dispozici ve finální grafické úpravě na senátním disku, senátoři
ho mohou komentovat.
Dokument bude projednán dne 19. 5.

ad 10) Předložení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké,
výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro
rok 2022

Proděkan Křupka informoval senátory, že dokument byl odeslán na rektorát začátkem roku,
vzhledem k volbě nového rektora byl projednán teprve před 3 týdny. Na schůzce pan rektor vyjádřil
úmysl do budoucna vést jednání o dokumentu více konkrétně a interaktivně.
Formální připomínky z úrovně rektorátu byly zapracovány, senátoři mají možnost komentářů na
sdíleném disku.
Dokument bude projednán dne 19. 5.

ad 11) Projednávání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských
studijních programech za ZS 2021/2022

Dokument byl projednán Studijní komisí za přítomnosti proděkanů, byla řešena nízká účast
respondentů, senátoři upozorňovali na nutnost lepší propagace (např. na sociálních sítích).
Probíhá sběr námětů na úpravu formulace otázek a případně i úpravu hodnocení.
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ad 12) Stanovení termínu a programu příštího zasedání AS FSI

Termín 9. zasedání byl navržen na středu a čtvrtek 8. 6. - 9. 6.

Návrh programu pro 9. zasedání AS FSI:
- Výroční zpráva o činnosti - schválení
- Rozdělení finančních prostředků na rok 2022 - schválení
- Zpráva o hodnocení výuky
- Plán  realizace Strategického záměru - schválení
- Doplnění VR - schválení
- Akreditace programu Výrobní systémy - předložení

Usnesení: AS FSI schvaluje termín 9. zasedání AS FSI 8. 6. - 9. 6. 2022.
Hlasování 6: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 3

ad 13) Různé

Tento bod neměl věcnou náplň.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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Příloha
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